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Jaarverslag 2017                     Oostvoorne, 10 februari 2018 

 
Inleiding 
Het afgelopen jaar 2017 was voor de vereniging geen makkelijk jaar. Veel routinees zijn door allerlei 
omstandigheden weggevallen ( verhuizing naar buiten Voorne, overlijden, maar vooral vergrijzing en noodzaak 
het stokje over te nemen van de bezielers van weleer ). Met name dat laatste is vooral aan de orde in 
Westvoorne daar wordt de vergrijzing het sterkst gevoeld. Eerlijkheidshalve zijn de genoemde kaders niet 
volledig oorzaak aan de terugloop. Ook het feit dat bij de jongere generatie het drukkere gezinsleven, de veel 
eisende arbeidsomgeving, maar ook het grote aanbod aan amusement en bezigheden een grote claim legt op 
de beschikbare tijd. Toch moeten we als vereniging er aan blijven werken en het kritische VVBV-geluid laten 
horen op de vele terreinen en echelons die daar om vragen. 
 
Het bestuur heeft met steun van een kleine groep actieve leden toch nog het nodige aan de kaak kunnen 
stellen en heeft daarbij vooral getracht het gehele geografisch gebied dat de vereniging tot haar werkterrein/ 
invloedssfeer heeft benoemd getracht in beeld te houden. Voorne kende ook nu weer vele bedreigingen, zowel 
van binnen als van buiten uit. Om enkele daarvan te noemen, de sterke toename van de industriële activiteiten 
binnen het haven gebied en het meer naar buiten verplaatsen daarvan, ontwikkelingen binnen de agrarische 
sector en steeds verdere verstedelijking van het landelijk gebied, nieuw opgestarte projecten zoals de toename 
van windmolens, winning van aardwarmte, een sterk industrialiseren van het glastuinbouwintensieverings-
gebied Tinte. In een tijd waarin men zich bewust is van een grote regeldruk van overheidswege, zowel politiek 
als maatschappelijk wil men weleens te ver gaan met ongebreideld afschaffen van regels en toelaten van 
gebiedsvreemde activiteiten. Vaak wordt dan de effectiviteit van de regels om zeep geholpen en dus als het 
ware het kind met het badwater weggegooid! Milieuaspecten als geluid / stank / fijnstof / schadelijke emissie / 
e.d., maar ook ruimtelijke aspecten blijven daarom de aandacht vragen. Ook in dit kader blijft het jammer dat 
nog steeds maar een beperkt aantal leden van buiten de gemeente Westvoorne komen. Ware dat aantal groter 
dan zou veel meer de gehele kwaliteit van Voorne binnen het blikveld van de vereniging komen te liggen. Een 
punt dat dus zeker doorlopend aandacht verdient.  
 
Namens de vereniging is deel genomen aan allerlei vormen van overleg. Ook nu weer is, zo zich de noodzaak 
daartoe voordeed, ingesproken bij hoorzittingen en openbare vergaderingen en zijn zienswijzen / bedenkingen 
/ beroep- of bezwaarschriften ingediend bij gemeenten, Ged. Staten Zuid Holland, Rechtbank en Raad van 
State. U hebt daarvan bij tijd en wijle via de media vernomen en zij die dat hebben aangegeven via een digitale 
info, kennis kunnen nemen. Alle activiteiten die plaatsvonden waren gericht op het uitvoering geven aan de 
statutaire doelstelling die onze vereniging zichzelf heeft opgelegd, namelijk de bescherming van de kwaliteit 
van onze leefomgeving en de bescherming van de natuurgebieden op en rond Voorne. Het is jammer dat de 
vereniging zo negatief werd bejegend door het bestuur van Westvoorne, maar we blijven er op vertrouwen dat 
het tij zal keren. Burgerij en overheden hebben elkaar nodig. Een zorgvuldige voorbereiding van op te stellen 
reacties vergt daarom steeds meer bestuur en werkgroepen. Door het wegvallen van erg actieve leden wordt 
de druk op de actieve kern erg hoog. Ondanks het feit dat men zich met ambitie en bevlogenheid inzet voor de 
vereniging wordt toch wel ervaren dat meer steun vanuit de achterban een harde noodzaak blijft. 
 
Samenstelling bestuur 
Voorzitter      : Dhr. H.(Henk) J. Compter 
Secretaris/plv. penningmeester.   : Dhr. J.(Joop) J.M. Braat 
Penningmeester    : Mevr. N.(Nicolette) A. Mager - Helder 
Bestuurslid alg.     : Dhr. A.(Ton) Oorschot 
 
Ondanks het feit dat het bestuur in 2017 weer uit 4 personen bestond, is een definitieve bestuur bezetting nog 
niet datgene wat voor een gezonde vereniging mogen wensen. Actief zijn voor de vereniging en regulier werk 
blijft moeilijk. Het bestuur is blijven uitzien naar mogelijkheden tot versterking, maar zoals in eerdere verslagen 
al is gemeld is dat geen sinecure. Het bestuur is een beperkt aantal maal bijeen geweest, 2x. Cruciale items zijn 
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tijdens deze overlegmomenten aan de orde gesteld. Verder is veel gecommuniceerd via de telefoon en per e-
mail.  
Het ledenbestand loopt terug door vergrijzing en verhuizing, maar niet alleen deze aspecten liggen ten 
grondslag aan deze teruggang. Ook het feit dat de individuele burger anders in de samenleving staat. In veel 
verenigingen wordt dit onderkend. Een enkeling heeft afgehaakt doordat bij hem of haar een onjuist beeld 
t.a.v. werkzaamheden en standpunten heeft postgevat, of omdat zij een ander inzicht hadden m.b.t. bepaalde 
kwesties. 
 
Werkwijze  
Het bestuur heeft zich, met de beschikbare ondersteuning, ook dit jaar weer zo breed mogelijk geïnformeerd 
over tal van zaken en gewerkt aan het verbeteren van de plaats van de vereniging in onze samenleving. Vooral 
het behouden van de verworven positie was aan de orde. Jammer genoeg was een goed overleg met B&W 
Westvoorne niet mogelijk. Pogingen om het begin 2016 afgesproken periodiek overleg weer nieuw leven in te 
blazen zijn jammer genoeg mislukt. Het overleg met het bedrijfsleven daarentegen wordt van beide zijden als 
constructie en positief ervaren en leidt steeds tot vroegtijdig overleg ingeval van nieuw te ontwikkelen 
bedrijvigheden, bedrijfsaanpassingen of uitbreidingen. Openbare bijeenkomsten zijn bijgewoond en is 
deelgenomen aan het platvorm Hinder & Veiligheid. Dit jaar was het platform overleg minimaal. Hopelijk komt 
er na deze dipperiode weer een opleving en zal er weer een frequenter overleg plaatsvinden. Contacten 
hebben verder plaatsgevonden met Greenpeace, Natuur & Milieu, Milieudefensie, Natuurmonumenten, het 
Zuid-Hollands Landschap en Stichting Duinbehoud. Door de Natuur en Milieufederatie Zuid Holland en KNNV 
worden we regelmatig op de hoogte gehouden d.m.v. een nieuwsbrief. Met het Havenbedrijf Rotterdam wordt 
nog steeds regelmatig overleg gevoerd over de ontwikkelingen binnen het havengebied. Aan de orde komen 
zaken als bestemmingsplannen / veiligheids- en geluidscontouren / transport / luchtvervuiling / e.d.  
 
Maasvlakte I & II 
Dit belangrijke industriegebied ontwikkelt zich voortvarend en wordt zeker op Voorne bewust als zodanig 
ervaren. Duidelijk merkbaar aan de toename van de activiteiten in het havengebied en het daarbij behorende 
wegverkeer en de wijze waarop dat zijn weg zoekt. Denk daarbij vooral aan de toename op wegen als de N218, 
de N496 en de N57, maar ook niet te vergeten allerlei polderwegen die als sluiproutes worden gebruikt. Hoe de 
werkgelegenheid er door beïnvloed wordt is de afgelopen jaren op allerlei wijze als strijdpunt in beeld geweest. 
Een ding is zeker, men heeft zich moeten realiseren dat e.e.a. anders in beeld is gekomen dan men 
oorspronkelijk dacht.  
 
Kolencentrales 
De centrales van E.ON en Engie (v/h GDF Suez, V/H Electrabel) op MV zijn een feit. Wederom is de CO2 afvang 
in beeld geweest en weer afgeblazen, als ook de algemene vraag m.b.t. het op- en overslaan van kolen en het 
gebruik daarvan in centrales. De opslag van CO2 is echter weer een nieuwe fase in gegaan. De VVBV is 
betrokken bij een Europees onderzoeksproject naar de opslag van CO2 in de bodem. Het betreft een onderzoek 
dat uitgevoerd wordt door TNO naar de publieksreactie op de opslag van CO2 in de bodem. In dit kader heeft 
inmiddels een bijeenkomst plaatsgevonden. 
 
Windmolens  
Blijft een zaak die aandachtig gevolgd moet worden. Blijft in beeld als alternatieve energieopwekking. Het is 
daarbij jammer dat niet gekozen wordt voor minder gevoelige locaties of combinaties met grote projecten of 
industriële omgevingen. 
 
Geluid 
Bij voortduring wordt dit onder de aandacht gebracht. Niet alleen het geluid uit de industrie, maar ook dat van 
weg- en railverkeer. Aandringen op het treffen van voorzieningen aan zowel trajecten als de daarbij horende 
ruimtelijke voorzieningen blijft noodzaak. De verlegging van de haven spoorlijn vanaf Rozenburg en ter 
ontlasting van de Hartel brug blijft zeker in de toekomst de nodige aandacht vragen. Het door de DCMR i.s.m. 
TNO en de Universiteit van Gent uitgevoerde geluidsproject heeft geresulteerd in een gedegen rapport en zijn 
de meest essentiële bronnen aangewezen. Jammer genoeg leidt e.e.a. niet tot een terugdringing van de 
geluidoverlast, maar houdt men zich angstvallig vast aan het bestaande plafond.  
 
Nieuw is de toename van geluid- en stof-hinder in Oostvoorne van het testen van vuurwerk op de schietbaan 
Europoort. Hierover heeft overleg plaats gevonden met de gemeente en DCMR. 



 Vervolgblad                                                                 3                                                     

  

 
Het landelijk gebied 
De zorg van de VVBV strekt zich in dit kader met name uit tot de ontwikkelingen in het  echte buitengebied / 
landelijk gebied en de daarmee samenhangende druk op het Voornes Landschap. De een opschaling van een 
veehouderijbedrijf in de St. Annapolder is een blijvende zorg. De openheid m.b.t. deze zaak is ver te zoeken. 
Het standpunt van B&W Westvoorne is ongewijzigd. De VVBV betreurt dit standpunt.  
 
Glastuinbouw  
Zoals reeds in het verslag van 2016 werd vermeld manifesteert dit item zich op een andere manier zoals de 
glassanering van verspreid liggend glas en de daarmee verband houdende vergaande verstening en verdichting 
van het landelijk gebied. De sanering van glasbedrijven door het creëren van bouwlocaties en de daarbij 
zwakke ruimtelijk normering versterkt die verstening in het bijzonder. De oorspronkelijke uitgangspunten zijn 
daarbij volledige verlaten. De oplossing is nu erger dan de kwaal, het landelijk gebied verstedelijkt. Daarbij 
opgeteld het toelaten van gebiedsvreemde ontwikkelingen in het glas-intensiveringsgebied als o.a. 
caravanstallingen. In onze reactie op de woonvisie zijn daartoe vele kritische kanttekening gemaakt. Het in 
2013 in beeld gekomen aardwarmteproject in Vierpolders is gestart met alle landschappelijke gevolgen die 
daarbij horen en inmiddels een project dat ‘enigszins’ uit de pas loopt. Over dit project is met verschillende 
partijen uitgebreid ruggespraak gehouden en zal binnenkort bij de rechtbank worden behandeld. 
 
Vuurwerk Oostvoorne 
Medio 2017 is de VVBV gaan overleggen met de gemeente Westvoorn, DCMR en het Havenbedrijf over de  
Vermindering van de geluidshinder van het testen van vuurwerk op de schietbaan “Europoort”. Doordat er 
steeds meer hoog vuurwerk werd getest droeg het geluid steeds verder. De verwachting is dat in 2019 door 
opzegging van de pacht het vanzelf afloopt, maar mogelijk eerder doordat de regelgeving behorende bij het 
Natura 2000 gebied dit verbied. 
 
  
Blankenburgtunnel. 
De politiek heeft zich uitgesproken. Ons rest alert blijven en afwachten.  
 
Ingediende bezwaarschriften en zienswijzen 
De VVBV heeft in het afgelopen jaar zienswijzen en/of bezwaarschriften ingediend m.b.t. de volgende zaken: 

 Zienswijze m.b.t. vergroting veehouderijbedrijf Quacksedijk; 

 Zienswijze m.b.t. Geo-Mec aardwarmte project Vierpolders bij EZ; 

 Zienswijze m.b.t. carbidschieten in Natura 2000 / Stiltegebied Voornes Duin; 

 Zienswijze m.b.t. verharden duinpaden binnen gemeentelijk duingebied; 

 Vele malen is ingesproken bij openbare behandelingen in commissies en raad;  

 Op uitnodiging van bedrijven info-bijeenkomsten en bedrijven bezocht , zoals:        
Gansewinkel : uitbreiding deponie Maasvlakte 
Eneco/Uniper : windmolens, CO-2 problematiek, biomassa bijstoken 
Engie  : opening nieuwe kolencentrale Maasvlakte 
Marcor  : Nieuwe terminal langs Hartelkanaal voor op- en overslag van grondstoffen       
                                        voor veevoer. Van deze plannen heeft het bedrijf inmiddels door    
                                        marktontwikkelingen afgezien; 
HES-Tank Terminal : nieuw tank op- en overslag bedrijf voor lichte olie poducten ( benzine,  
                                        kerosine, dieselolie ). M.b.t. deze ontwikkelingen heef de VVBV een                  
                                        zienswijze ingediend; 
Alco(vm. Abengoa)   : bij dit bedrijf heeft een bedrijfsbezoek plaatsgevonden. 

 
Nabeschouwing  
Uit het verslag moge blijken dat er het afgelopen jaar toch weer het nodige aan de orde is geweest en het 
nodige werk is verzet. De resultaten zijn wisselend en derhalve blijft gedrevenheid / gemotiveerdheid geboden. 
Er blijven allerlei zaken op ons afkomen die de nodige aandacht niet alleen vragen, maar ook verdienen. Dit is 
natuurlijk niet vreemd in een deel van Nederland waar de bevolkingsdichtheid groot is en veel gebeurd. De 
bevolking zal weliswaar op Voorne wat teruglopen, maar de zorgen om het gebied blijven dezelfde, of worden 
zelfs groter daar uit het bovenstaande duidelijk blijkt dat de druk toeneemt. Het gebied zal om aandacht blijven 
vragen. Het blijft een zoeken naar een verantwoord, aanvaardbaar evenwicht.  
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Tot slot kan worden vermeld dat de webpagina door toch nogal wat mensen wordt geraadpleegd en langs die 
zijde ons vragen bereiken. Meedenken en doen mag en kan altijd. Laat uw mening horen. Maak gebruik van de 
mogelijkheid digitaal mee te denken en steun op die manier het bestuur op zoveel mogelijk aandachtsvelden 
om de verenigingsopdracht vorm te geven. 
 
Namens het bestuur, 
J.J.M. Braat 
Secr. VVBV 
 


